
2769 9/12 75: Meddelelser fra formanden. 2770 

30. møde.  

Tirsdag den 9. december kl. 13. 

Formanden: 
Medlemmer af folketinget Poul Dam, 

Morten Lange og Ebba Strange har meddelt 
mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om visse in- 
stitutioner inden for åndssvageforsorgen. 

(Andre selvst. forsi. nr. XLV). 

Medlemmer af folketinget Erhard Jakob- 
sen, Brusvang og Jes Schmidt har meddelt 
mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ændring 
af ligningsloven. (Beregning af lejeværdi for 
fritidshuse). 

(Andre selvst. forsi. nr. XLVI). 

Medlemmer af folketinget Erhard Jakob- 
sen, Brusvang og Jes Schmidt har meddelt 
mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ændring 
af ligningsloven. (Reglerne vedr. tofamilies- 
JlUSßJ 

(Andre selvst. forsi. nr. XL VII). 

Erhvervsudvalget har afgivet betænk- 
ning over forslag til lov om ændring af lov 
om forsikring af varer og fragt mod krigs- 
fare til søs (lovf. nr. 26). Eksemplarer vil 
blive omdelt. 

Skriftlig fremsættelse af forslag. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Poul Dam) 
(SF): 
Jeg skal herved tillade mig at fremsætte 

forslag til folketingsbeslutning om visse insti- 
tutioner inden for åndssvageforsorgen, idet 
jeg med hensyn til nærmere begrundelse 
henviser til forslagets bemærkninger. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Erhard Ja- 
kobsen) (CD): 
Jeg skal hermed tillade mig at fremsætte 

forslag til folketingsbeslutning om ændring af 
ligningsloven (Beregning af lejeværdi for fri- 
tidshuse), idet jeg i øvrigt henviser til for- 

slagets tekst og de ledsagende bemærknin- 
ger. 

Jeg skal endvidere tillade mig at frem- 
sætte forslag til folketingsbeslutning om æn- 
dring af ligningsloven. (Reglerne vedr. tofami- 
lieshuse), idet jeg i øvrigt henviser til forsla- 
gets tekst og de ledsagende bemærkninger. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 

kaldelse af stedfortræderen for folketingsmed- 
lem Erhard Jakobsen. 

Formanden: 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 

tragte det som vedtaget, at den ønskede 
orlov meddeles fra og med den 10. december 
1975, og at stedfortræderen indkaldes som 
midlertidigt medlem. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Ordføreren for udvalget til valgs prøvelse 
(Poul Dam) (SF): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele 

hr. Erhard Jakobsen orlov fra i morgen på 
grund af midlertidig udsendelse i offentligt 
hverv, nemlig deltagelse i Europa-Parla- 
mentet. 

Jeg kan således, som det efterhånden er 
blevet skik, indlede også denne uge med at 
gøre indstilling om godkendelse af en sted- 
fortræder. Det drejer sig om civiløkonom 
Lars Abel, der er 1. stedfortræder for cen- 
trum-demokraterne i Københavns amts- 
kreds, hvor hr. Erhard Jakobsen er valgt. 

Udvalget til valgs prøvelse har i dag be- 
handlet sagen, og jeg kan på et enigt ud- 
valgs vegne afgive følgende: 

Indstilling. 
Civiløkonom Lars Abel godkendes som 

midlertidigt medlem af folketinget fra og 
med i morgen, den 10. december 1975. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om op- 

tagelse af ststslån i udlandet. 
(Lovforslag nr. 103. Fremsat 27/11 75. 

Første behandling 2/12 75. Betænkning 
3/12 75. Anden behandling 5/12 75. Tillægs- 
betænkning 5/12 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Bay (FP): 
Kun dette for at meddele tingets med- 

lemmer, at en af de værste ting, jeg synes 
mennesker kan gøre, det er, når man pant- 
sætter slægter, der ikke er født. Derfor 
stemmer jeg imod. Der er forskel fra, når 
private gør det, for dér kan børnene frasige 
sig gæld og arv; det kan de ikke i dette til- 
fælde, man er låst inde, man er bundet til 
den politik, der er ført i Danmark de sidste 
20 år. Derfor stemmer vi nej. Vi er ca. 8 i 
fremskridtspartiet, der ikke vil stemme for 
dette lovforslag. Der er også en anden årsag 
til det: vi vil ikke forhale tiden 홢 det for- 
tjener de, der har ødelagt Danmarks øko- 
nomi, ikke. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 126 stemmer mod 10; 2 med- 
lemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om bygningsmæssige civilforsvars- 
foranstaltninger. 

Lovforslag nr. 59. Fremsat 30/10 75. Før- 
ste behandling 14/11 75. Betænkning 27/11 
75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1-3 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte 

til tredje behandling uden fornyet udvalgs- 
behandling. Hvis ingen gør indsigelse mod 
dette forslag, betragter jeg det som vedta- 
get. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om forbrugsbegrænsende foran- 
staltninger og lov om forskellige forbrugsaf- 
gifter. (Afgift af grammofonplader, lydbånd 
og lyd- og billedbånd, afgift af lysrør samt af- 
gift ved auktionssalg). 

(Lovforslag nr. 9. Fremsat 8/10 75. Første 
behandling 16/10 75. Betænkning 3/12 75). 

Der var stillet 8 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slagene og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ove Hansen (S): 
Jeg beklager, at det lovforslag, vi nu skal 

tage stilling til, ikke har opnået fleral under 
udvalgsarbejdet. Det var ellers min opfat- 
telse ved førstebehandlingen her i salen, at 
der var et flertal for dette lovforslag, men 
det har vi konstateret at der ikke er i ud- 
valget, og det beklager jeg. 

Forslaget går ud på, at ministeren bl. a. 
har imødekommet brancheforeningens an- 
modning om, at afgiften på grammofonpla- 
der flyttes fra produktionsleddet til engros- 
leddet. Endvidere har ministeren foreslået 
홢 og det er vel det, der giver anledning til 
uenigheden 홢 at kassettebånd bliver belagt 
med en afgift for på den måde at stille kas- 
settebånd og grammofonplader mere lige. 
Jeg synes, det var et rimeligt forslag. I pro- 
venu betyder det ikke så meget, det er ca. 
12 mill. kr. på årsbasis, det drejer sig om. 


